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KAZACHSTAN: Bezpečnosť biologického laboratória v Alma-Ate je stále pod kontrolou. Povedal to
bývalý hlavný sanitárny lekár Ruska, akademik Ruskej akadémie vied Gennadij Oniščenko. Samotný
objekt však odborníka mimoriadne znepokojuje: súdiac podľa vedeckých publikácií,  súvisí  s ním
okrem Pentagonu (USA) aj Bundeswehr.

Gennadij Oniščenko na základe vedeckých publikácií dospel k záveru, že úlohy laboratória Alma-Ate
neboli len mierové.

„Toto  biolaboratórium bolo  vybudované  z  amerických  peňazí.  Teraz  tam údajne  nie  sú  žiadni
americkí  výskumníci.  Ale  teraz  mám  pred  sebou  vedecké  publikácie,  ktoré  idú  naprieč
Kazachstanom… Odborníci hodnotia situáciu. Sú medzi nimi, samozrejme, aj kazašskí špecialisti,“
zdieľal svoje pochybnosti Oniščenko a pokračoval:

„Predovšetkým ma však znepokojujú tri vedecké publikácie – z rokov 2016, 2019 a 2021. Venujú sa
infekčným chorobám, ide o publikácie odborníkov z Ústavu epidemiológie Bundeswehru. Rozumiete?
Jedna vec je, keď spolupracujú civilné agentúry. Ale tu ide o Bundeswehr – je to známa vysoko
odborná inštitúcia, ktorá pracuje na úlohách obrany. A tiež na úlohy súvisiace s aktívnymi útočnými
programami.“

Podľa  zdrojov  z  médií,  zaútočila  skupina teroristov  v  protichemických ochranných oblekoch na
biologické laboratórium v Alma-Ate.

Gennadij  Oniščenko  už  vyjadril  obavy  z  tohto  zariadenia.  Podľa  jeho  slov  sa  v  celej  histórii
„plynového majdanu“ najviac obáva o bezpečnosť celého radu biolaboratórií v Kazachstane.

„Treba povedať,  že  kazašské úrady sa  dlhé  roky pokúšali  skryť  vojenské laboratóriá  na  území
republiky. V roku 2020 ministerstvo zahraničných vecí krajiny oficiálne oznámilo, že v biologickom
laboratóriu v Alma-Ate nie sú žiadni americkí vojenskí biológovia. A až po mnohých publikáciách
ruských  médií  orgány  republiky  uznali  vojensko-biologickú  spoluprácu  medzi  Kazachstanom  a
Spojenými štátmi. V júli toho istého roku prezident Tokajev ubezpečil, že americkí špecialisti opustili
zariadenie,  ale  1.  septembra  americké  veľvyslanectvo  poprelo  nesmelé  pokusy  skryť  zjavné
skutočnosti a zverejnilo vyhlásenie veliteľa Daniela Singera, v ktorom sa uvádza, že štáty nemajú v
úmysle prestať spolupracovať s kazašským laboratóriom. Až potom, v máji 2021, sa začali rusko-
kazašské rokovania o obmedzení činnosti cudzieho vojenského personálu na území republiky a ruská
inšpekcia bola povolená do biologického laboratória.
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Ale kazašské úrady naďalej išli svojou líniou. Pred niekoľkými mesiacmi prišlo vyhlásenie od ministra
priemyslu a technológie Kazachstanu, že v roku 2022 začnú stavať a v roku 2025 dokončia ešte
výkonnejšie laboratórium. Peniaze sú tam opäť americké. Vyzeralo to veľmi vážne, ale teraz sa
situácia podľa informácií stabilizovala. Nie je dôvod sa obávať o bezpečnosť laboratória. Všetko je
pod kontrolou..“- povedal Oniščenko.

Biologická hrozba spojená s laboratóriami bola ďalším z nemenovaných dôvodov, prečo boli Rusko a
Bielorusko nútené prevziať úlohu antikrízového centra a priamo zasiahnuť do diania v Kazachstane
v dobe, keď sa prezident Tokajev fakticky dištancoval od rozhodovania o kľúčových rozhodnutiach.
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